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Aan de leden van Provinciale Staten 
 

Toelichting vragensteller 

De Partij voor de Dieren werd door een journalist van het Algemeen Dagblad op de 

hoogte gebracht van het afschieten van 2 knobbelzwanen in de gemeente Bernisse 

door een jager, genaamd Noordermeer, en wel op een gebied gelegen aan de 

Dwarsweg/Lage Ruigendijk. In het Algemeen Dagblad van 18 januari 2012 heeft een 

bericht gestaan over dit incident. 

De zwanen zouden volgens de informatie zijn aangeschoten maar gedurende een tijd 

zijn achtergelaten, zonder dat de jager zich om de stervende dieren bekommerde. Een 

getuige heeft zich om de dieren bekommerd, die vervolgens in haar armen zijn 

gestorven. De politie zou op de hoogte zijn gebracht van dit incident.  

Volgens de getuige schiet deze jager geregeld op zeer korte afstand van paarden en 

een paardenstal, waardoor een kind al meerdere malen van de pony is gevallen. Tot 

nu toe zijn er nog geen ernstige ongelukken gebeurd, maar het gevaar voor veiligheid 

van mensen wordt hiermee ernstig in gevaar gebracht. 

 

Naar aanleiding van deze informatie heeft de Partij voor de Dieren de volgende 

vragen aan u. 

 

1. Kunt u aangeven of deze informatie juist is? 

 

Antwoord 
Uit onderzoek door de Omgevingsdienst Zuid-Holland Zuid is, na contact met de 

politie, gebleken dat bovenstaande informatie onvolledig is. Gebleken is dat één van 

beide knobbelzwanen na het schot direct dood was, en dat de tweede knobbelzwaan 

na het eerste schot slechts gewond was, waarna het dier zo spoedig mogelijk met een 

genadeschot uit zijn lijden is verlost. Dit laatste schot heeft noodgedwongen plaats-

gevonden op korte afstand van de paardenstal. Gebleken is dat de jager hierbij het 

nodige heeft gedaan om onnodig lijden te voorkomen. Daarnaast heeft de jager ver-

klaard dat hij, hoewel het gehele perceel zijn jachtveld en zijn eigendom is, normaal 

gesproken alleen schiet op ruime afstand van de paardenstal. 
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2. Indien de informatie juist is, wordt de betreffende jager geverbaliseerd vanwege het 

niet-weidelijk jagen, omdat niet alle middelen zijn aangewend om dieren onnodig te 

laten lijden en het onvoldoende moeite en zorg besteden aan het binnendragen van 

beschoten dieren? En zo nee, waarom wordt hij niet geverbaliseerd? 

 

Antwoord 
Aangezien er geen strafbare feiten zijn gepleegd door de jager bestaat er geen 

aanleiding om hem te verbaliseren. 

 

3. Is de betreffende jager in het bezit van een jachtakte en een geldige provinciale 

ontheffing om zwanen af te schieten? Zo nee, welke maatregelen gaat u nemen en 

wordt de jager hiervoor geverbaliseerd? Zo nee, waarom niet? 

 

Antwoord 
De betreffende jager beschikt over een geldige jachtakte, een geldige provinciale 

ontheffing en een daaraan gekoppelde geldige uitvoeringscode van de Faunabeheer-

eenheid Zuid-Holland. 

 

4. Voldeed het jachtveld aan de wettelijke eisen of was er anders sprake van een geldige 

ontheffing hiervoor? 

 

Antwoord 
Het jachtveld voldoet aan de wettelijke eisen. 

 

5. Is de Faunabeheereenheid Zuid-Holland op eniger wijze hierbij betrokken? Zo ja, op 

welke wijze en bent u in dit geval bereid om dit voorval met hen te bespreken om 

herhaling te voorkomen? 

 

Antwoord 
De Faunabeheereenheid heeft de jager een uitvoeringsformulier en -code verstrekt. Er 

is geen sprake van overtreding van de aan de ontheffing verbonden voorschriften of 

van bepalingen uit de Flora- en faunawet. Wij zien derhalve geen noodzaak om dit 

voorval te bespreken met de Faunabeheereenheid. 

 

6. Indien de informatie juist is, bent u met ons van mening dat het onverantwoord is om 

een jager op zeer korte afstand van paarden te laten schieten, waardoor mogelijk 

schrikreacties van de paarden ontstaat met alle mogelijke gevaarlijke gevolgen van 

dien? Zo nee, waarom niet? Zo ja, welke actie gaat u ondernemen? 

 

Antwoord 
Het is de verantwoordelijkheid van de jager om rekening te houden met de omgeving 

waarin hij optreedt. Ons is niet gebleken dat er in dit geval onverantwoorde hande-

lingen zijn uitgevoerd door de jager. 

 



 

 

Pagina 3/3 

 

7. Bent u bereid om, indien de bovenstaande informatie juist is, en indien er ontheffing is 

verleend, deze ontheffing in te trekken? Zo nee, waarom niet? 

 

Antwoord 
Zie de beantwoording van voorgaande vragen. Wij zien geen aanleiding om de 

verleende ontheffing in te trekken. 

 

 

 

Den Haag, 14 februari 2012. 

 

Gedeputeerde Staten van Zuid-Holland, 

wnd. secretaris,                                      voorzitter, 

 

M.M. van der Kraan                               J. Franssen 

 

 


